
YSV ry/Lammin palaute 2004 
 
 
1. Mikä oli hyvää? 
 
- jätevesi, sivutuote ja öljysäiliöasiat 
- monipuolinen ohjelma 
- paljon kiitoksia. Oli paljonkin hyvää mutta myös muutama kommentti 
- kaikki oli hyvää paitsi työssä jaksaminen 
- hinta ja esiintyjät ja paikka 
- mielenkiintoinen ohjelma ja hyvät esiintyjät 
- hyvin järjestetty koulutus 
- aiheet ja asiantuntijat olivat hyviä 
- 1.päivä  
- se että pienessä kunnassa olevat ympäristönsuojelutarkastajat/sihteerit saavat vertaistukea 
- hyvät ajankohtaiset aiheet 
- ajankohtaiset ja monipuoliset aiheet 
- Camillan ja Sini- Pilvin positiivinen energia säteili kaikkiin - suurkiitokset heille todella hyvästä 

esimerkistä! 
- Iltaohjelma oli ilahduttava ja tempasi kaikki mukaansa. Muutoin kaikki oli odottamaani hyvää 

laatua paitsi jaksamisluento. 
- Kaikki (paitsi Kantola) 
- Hyvät esimerkit 
- Sivutuote -asetus olisi voinut olla enemmänkin aikaa sille 
- Kuntien ympäristönsuojelun voimavarat 
- Hyvät esimerkit käytännön työssä 
- Hyvin tehokkaasti järjestetty – ei turhia jaarituksia! 
- Mukava ilmapiiri, tehokas ja reipas eteneminen - ei turhia jaarituksia  
- Toinen päivä ympäristönsuojelun resursseista oli erittäin antoisa. Paneelinen pj piti keskustelun 

hyvin asiassa ja terävänä. 
- Erittäin mielenkiintoinen ja terävä ohjelma, etenkin voimavara-asiat ja siihen liittyvät eri 

tahojen näkökulma-esitykset.  
- Oikein mukava illanvietto!  
- Ohjelman jaksotus ja ajankäyttö 
- Iltaohjelma 
- Nälkä ei ehtinyt yllättää 
- Aiheet monipuolisia. Oikeastaan koko paketti oli hyvä ja tarpeellinen , erinomainen foorumi 

tavata kollegoja. Myös ruoka/juomatarjoilu oli erinomainen 
- Keskusteleva ilmapiiri 
- Ensikertalaiselle tuli hyvä kokonaiskuva kuntien ys-tilasta 
- YM ja aluekeskuksen osuudet 
- Kaikki alustukset olivat kiinnostavia ja hyvin esiteltyjä (toki osassa liikaakin ahdettu - kylläkin 

hyvää asiaa).Erityisen hyvä oli paneelikeskustelu. 
- Keskustelut olivat hyviä. Kuntien esimerkit etenkin Lehtosen Jaanalle kiitos hyvästä esityksestä. 
- Lähes kaikki; ruoka, päiväohjelma, iltaohjelma, sää….resurssiasiat parasta 
- Ohjelman aiheet ajankohtaisia ja kaikkia ys-viranomaisia koskettavia. 
- Koulutuksen sisältö, tunnelma ja ruoka 
- Käytännön asiat 
- Erittäin ajankohtaiset aiheet, on hyvä että vihdoin nostetaan kissa (resurssipula) reilusti 

pöydälle! 



- Jätevesiasetusesitykset 
- Resurssikeskustelu 
- Tuttujen tapaaminen, sekalaiset keskustelut, ajankohtaiskatsaukset, Riston raportti. 
- Kaikki alustukset olivat hyviä ja mielenkiintoisia 
 
 
2. Mikä oli huonoa? 
 
- jouduin lähtemään jo keskiviikkona 
- kiivas tahti luennoilla 
- luentomateriaalit osittain puuttuivat 
- esitelmistä olisi mukava saada monisteet etukäteen 
- salin kuuluvuus ja näkyvyys 
- puhujien äänet eivät kuluneet kunnolla taakse asti, mikin käyttö? 
- Aikaa teemojen käsittelyyn oli aivan liian vähän, eli vähemmän teemoja; syvempää, 

keskustelevampaa, pohtivampaa käsittelyä jatkossa 
- 2.päivä pliisumpaa ja vähän väsyttääkin 
- kuka ottaa oikeasti vastuun siitä, että ympäristönsuojelusihteerin taakkaa helpotetaan - töitä ei 

pysty hoitamaan. Joka vuosi vaan keskenään puhumme ja purnaamme, että ei pystytä töitä 
hoitamaan mutta mitään helpotusta ei koskaan tule?  

- 6.10 ohjelma oli liian tiivis, 
- keskusteluaikojen lyhyys 
- saunassa ei ollut oikein lämpöä 
- jaksamisluento oli pettymys (7): 
- työssä uupumis-luento oli huono, sekava ja epävarma 
- Anni Kantola, johtunee siitä että odotin siitä eniten. Tilanne oli ehkä puhujalle itselleen 

terapeuttinen, mutta kuulijaa jutut masensi ja esitystapa oli kömpelö ja sisältö sekava. 
- Väsymyksestä voimaa oli pettymys , se ei pysynyt hanskassa 
- Työssä jaksaminen oli pettymys, olisin kaivannut aiheeseen ratkaisuja kuin matti-esko h. 

aiheiset novellit.. 
- Kantolan esitys pettymys, tiedätte kyllä miksi, 
- Allin esitys, olen kuullut parempia 
- YM esitykset pääsääntöisesti heikoimpia, tärkeä pitää YM päivillä mukana! 
- Ympäristöministeriön puheenvuoro 
- Ettei Honkasaloa pantu vastaamaan kysymyksiin/kommentteihin! 
- Laitevalmistelijoiden esittelyihin oli liian vähän aikaa. Kannattaa jatkossa varata esim. yksi 

vapaa-jakso ohjelman johonkin väliin jos on laite-esittelyä. (Huomasin että firmojen kaverit 
vähän turhautuivat..) 

- Alustajien esittely torstaina (mikä osasto, tehtävä jne.) konkreettisempia keinoja ja  
- Hieman liikaa vatvottiin resurssipulaa ja todettiin useaan otteeseen tekemättömät työt. Se ei ole 

uutta! Ehkä voisi lisätä varsinaisia aihe-ongelmia?- valittaminen voi lisätä avuttomuuden 
tunnetta. 

- Esitysten jälkeen ei ollut tarpeeksi aikaa keskustella 
 
 



3. Ideoita ensi vuonna käsiteltäviksi aiheiksi: 
 
-     kaikki kelpaa (2. krt), ajankohtaisia aiheita 
- polttonesteen jakeluasemien käsittely kunnissa; miksi samaa lakia tulkitaan kirjavasti eri 

kunnissa? Käytännön esimerkit tiukasta linjasta ja löysästä linjasta ja perustelut miksi näin! 
- Vesihuoltolaki 
- Jätelain muutos 
- Jätevesilietteet (sakokaivojen) kuuluvat järjestetyn jätteenkuljetuksen piiriin - periaatteessa. 

Onko jossain kunnassa sellainen järjestelynä käytössä? Malliesimerkki? 
- Voc-asetus 
- Sivutuoteasetus 
- Ajankohtaiskatsaus 
- Tiilijätteen käyttö maanrakennuksessa, onko todellisia riskejä? 
- Enemmän käytännön ongelmaratkaisuja 
- Ympäristönsuojelun avuksi hankkeet - hakeminen ja rahoitus 
- Tuodaan päiville sellaiset henkilöt, jotka pystyvät oikeasti vaikuttamaan ”pienten ihmisten” 

työtaakkaan ja pakotetaan heidät ottamaan vastuu! Ei enää vaan puheita! Burn outit tulevat vielä 
kalliimmiksi. 

- Jätehuolto kasvava business- miten kunta ei joudu liiaksi maksumieheksi? Firmat kuorivat 
kermat päältä, kuten Jalkanen sanoi, Lassila &Tikanoja jne. vievät kuntia kuin pässiä ……. 

- Kuntien vesienkunnostushankkeet 
- Ympäristönsuojelumääräysten käytännön toteutumisen kysymyksiä/ongelmia 
- Pienen laitoksen lupapäätös 
- Paikallisagenda, missä mennään tällä hetkellä, onko tavoitteita saavutettu vai ovatko ne vielä 

paperilla ja mappi ö:ssä? 
- Vesihuoltolaki - liittymisestä vapauttaminen 
- Kaavoitus, maa-ainesotto – ymp.selvitykset ja tasovaatimukset 
- Kuntien strategiat - kuinka ympäristöasiat on hoidettu? 
- Uupumisasiat uudelleen asiantuntijan avulla 
- Kokemuksia ja esimerkkejä kuntien välisestä yhteistyöstä 
- Jatketaan vanhalla sapluunalla: ajankohtaisia aiheita ja paljon keskustelua! 
- Resurssi-asia on aina ajankohtainen , mittarit sen arvioimiseksi ja kartoittamiseksi 
- Vesilaki 
- Maatalous – sivutuotteineen ja jätevesiasiat 
- Edellisen vuoden (2003) hyvät ideat (kasvatus???) 
- Rantaosa-yleiskaavoitus ja ympäristönsuojelu 
- Vesiensuojelu 
- Palkka-asiat teknisten sopimuksen tehtäväkuvauksiin peilaten 
- Sovittelu asiakastyössä 
- YTAKE – eteneminen 
- Riskikartoitus hajavesiasetuksen tiimoilta 
- Ympäristönsuojelun viranhaltijan selviytymiskeinot byrokratian koukeroissa ja hankalien 

asioiden/asiakkaiden käsittelyssä 
- Maatalousasiat 
- Kaikki käy! Ehkäpä voisi olla jotain käytännön työssä kohdatuista ongelmatilanteista ja niiden 

ratkaisuista 
- Edelleen jätevesiasetuksesta! 
- Ensi syksyn ajankohtaiset asiat 
- viestintä, vuorovaikutustaidot 



- AYK.n ja kuntien valvonta roolit ja työjako esim. HAM on tehnyt sisäisen päätöksen olla 
hoitamatta mitään valvontaa, jonka vaan voivat työntää kuntaan – siinäkö aluekeskuksen tuki 
kunnille?? 

- Vesilain tulkinta esim. ojitustapaukset ????eli ojariidat 
- Johtiko Riston raportti johonkin konkreettiseen? Jos ei niin onko mitään tehtävissä, näin ei voi 

jatkua. 
 
4. Muita terveisiä YSVry:lle 
 
- Olin  vain  keskiviikon. Teemat olivat hyvät ja laite-esittely toi konkreettista hyötyä  
- Osallistuminen kaksipäiväiseen koulutukseen ei aina onnistu 
- Näytettävät kalvot jne ehdottomasti jaettava ennen esim. sähköpostilla, silloin on helpompi 

tehdä muistiinpanoja 
- Kiitos tehokkaille ja energisille nuorille naisille! 
- Terveisiä ja tsemppiä 
- Tsemppiä 
- terkkuja 
- Kiitos että jaksatte paneutua meidän asioihimme! Olemme muuten liian yksin 
- Kiitos! 
- Kiitos mukavista Lammin päivistä. 
- Kiitos päivien järjestelyistä kaikille asianosaisille! 
- Eläköön energiset tarmokkaat naiset! 
- Pohjoisessa ei tätä järjestöä tunneta. Voisi tehdä tietoiskun .. saisitte ehkä lisää jäseniä.. 
- Illanvietossa joku kitaran kanssa ,jos tulee lauluhaluja esim. pienemmällä porukalla 
- Vuotuiset päivät ovat upea yhteishengen nostajaja! 
- Kivaa oli! jatkakaa hyvää työtä! 
- Lammin päivät jatkukoon 
- YSV voisi laatia painavan kannanoton MMM:lle maatalouden investointituista: MMM on 

tiputtanut  maitohuoneitten jätevedenpuhdistamot pois investointituettavien joukosta! 
Perusteena on kuulemma , että putsareiden tultua lakisääteiseksi niitä ei tueta. Perustelu ontuu, 
koska tuetaanhan yhtälailla pakollisia lantaloitakin - ja jätevesienkäsittely on kallis ja 
olennainen  osa maatalouden ympäristönsuojelua .Tähän pitää ehdottomasti saada muutos. 

- Kiitoksia hyvin järjestetyistä koulutuspäivistä.  
 


